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Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 
w dniu 28 kwietnia 2016 r. 

 
Nr 3/VII/2016 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 
Nr 3/VII/2016 Komisji O światy Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochr ony  Środowiska        
                         i Opieki społecznej; 
Nr 3/VII/2016 Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi. 
 

W dniu 28 kwietnia 2016 r. o godzinie 9:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady 
Miejskiej w Otmuchowie. Zakończyło o godzinie 9:50. 
Posiedzenie prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej w Otmuchowie Pan Stanisław Zaczyk. 
- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej- nieobecna radna Pani Bożena   
   Stąpor.     
- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej- 
nieobecni radni: Pan Ryszard Piórecki, Pan Waldemar Wąsowicz, Pani Anna Ludwa. 
- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi – nieobecni radni: Pani Dorota Brząkała, Pan Aleksander  
   Pacławski. 
Na rozpoczęciu obrad obecnych było 9 radnych Rady Miejskiej w Otmuchowie.  

 

Porządek posiedzenia komisji: 
1. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

   1) przyjęcia „Apelu Rady Miejskiej w Otmuchowie do Marszałka Województwa Opolskiego  
       w sprawie uruchomienia w rozkładzie jazdy 2016/17 kolejowego ruchu pasażerskiego na odcinku  
       Kamieniec Ząbkowicki – Nysa”; 
   2) przyjęcia „Apelu Rady Miejskiej w Otmuchowie do Ministra  Infrastruktury i Budownictwa  
       w sprawie uruchomienia w rozkładzie jazdy 2016/17 połączenia kolejowego na linii kolejowej  
       nr 137 (Magistrala Podsudecka) w relacji Kudowa Zdrój – Kłodzko – Nysa – Katowice –  
       Kraków”; 
   3) zatwierdzenia aktualizacji „ Planu Odnowy Miejscowości Lubiatów na lata 2016-2023”; 
   4) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Meszno na lata 2016-2022”; 
   5) przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy Otmuchów na lata 2016-2019”; 
   6) utworzenia spółki: Otmuchów PS Energetyka Odnawialna Sp. z o.o. z udziałem Gminy  
       Otmuchów i spółki Polski Solar Holding Sp. z o.o. 
   7) zmiany nazwy ulicy w mieście Otmuchów; 
   8) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2016 rok. 
   9) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Ad. 1  
 

1) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Apelu Rady Miejskiej                     
w Otmuchowie do Marszałka Województwa Opolskiego w sprawie uruchomienia w rozkładzie  
jazdy 2016/17 kolejowego ruchu pasażerskiego na odcinku Kamieniec Ząbkowicki – Nysa”; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. 
Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  
Burmistrz poinformował, że przewozy regionalne są zainteresowane powrotem połączeń, o których mowa 
w projekcie uchwały. Do spotkania, na którym omawiano tą sprawę doszło w Prudniku.  
Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 
Przewodniczący stwierdził, ze w/w projekt uchwały rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 
wniosły do niego zmian poprosił Przewodniczących Komisji  o przeprowadzenie głosowania w sprawie 
zaopiniowania niniejszego projektu uchwały.  

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa              
i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Apelu 
Rady Miejskie w Otmuchowie do Marszałka Województwa Opolskiego w sprawie uruchomienia               
w rozkładzie jazdy 2016/17 kolejowego ruchu pasażerskiego na odcinku Kamieniec Ząbkowicki – Nysa”; 
Głosów za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  
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2) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Apelu Rady Miejskiej    
w Otmuchowie do Ministra  Infrastruktury i Budownic twa w sprawie uruchomienia  rozkładzie 
jazdy 2016/17 połączenia kolejowego na linii kolejowej nr 137 (Magistrala Podsudecka) w relacji 
Kudowa Zdrój – Kłodzko – Nysa – Katowice – Kraków”; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie i zapytał, czy są 
jakieś uwagi do przedstawionego projektu. Nie zgłoszono. 

Przewodniczący stwierdził, że  projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Apelu Rady Miejskiej    
w Otmuchowie do Ministra  Infrastruktury i Budownictwa w sprawie uruchomienia  rozkładzie jazdy 
2016/17 połączenia kolejowego na linii kolejowej nr 137 (Magistrala Podsudecka) w relacji Kudowa 
Zdrój – Kłodzko – Nysa – Katowice – Kraków”, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 
wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie 
zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, 
Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej  i Komisja Rolnictwa 
i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Apelu 
Rady Miejskiej   w Otmuchowie do Ministra  Infrastruktury i Budownictwa w sprawie uruchomienia  
rozkładzie jazdy 2016/17 połączenia kolejowego na linii kolejowej nr 137 (Magistrala Podsudecka)          
w relacji Kudowa Zdrój – Kłodzko – Nysa – Katowice – Kraków”; 
Głosów za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  
 

3) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji „Planu 
Odnowy Miejscowości Lubiatów na lata 2016-2023”; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. Zapytał, czy są 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji „Planu 
Odnowy Miejscowości Lubiatów na lata 2016-2023”, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 
wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie 
zaopiniowania tego projektu uchwały. 
Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa              
i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. 
Głosów za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  
 

4) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Meszno na lata 2016-2022”; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. Zapytał, czy są 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 
Przewodniczący stwierdził, że  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 
Meszno na lata 2016-2022”, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które  nie wniosły do niego zmian     
i poprosił Przewodniczących Komisji  o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego 
projektu uchwały. 
Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa              
i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Meszno na lata 2016-2022”; 
Głosów za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  
 

 5) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
opieki nad zabytkami Gminy Otmuchów na lata 2016-2019”; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. Następnie 
odczytał opinię Pani Iwony Solisz, Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, na temat 
przedłożonego Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Otmuchów na lata 2016-2019. 
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 
Przewodniczący stwierdził, że  projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad 
zabytkami Gminy Otmuchów na lata 2016-2019”, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 
wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania  w sprawie 
zaopiniowania tego projektu uchwały. 
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Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa               
i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  
Głosów za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  
 

6) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia spółki: Otmuchów PS 
Energetyka Odnawialna Sp. z o.o. z udziałem Gminy Otmuchów i spółki Polski Solar Holding Sp.       
z o.o. 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. Zapytał, czy są 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  
Radny Napora zaznaczył, że projekt tej uchwały jest bardzo ubogi. Brak jest mowy o kapitale,                  
o przedmiocie i kierunku, jeśli chodzi o Polski Solar Holding. Zwrócił uwagę na to, że inne gminy takie 
jak Olszyna, Stara Kamienica, Prusice, podejmowały wcześniej już takie uchwały i różnice są takie,        
że u nas nie ma Polskiego Solara S.A, tylko Holding. Podkreślił, że Gmina jest na tyle poważnym 
partnerem, że powinno to być doprecyzowane. To deweloper kanadyjskiej firmy, która jest producentem 
baterii słonecznych. W Solarze S.A założono 6 spółek, do tego weszły 4 samorządy. Radny podkreślił,    
że nie jest przeciwny temu zadaniu, jednakże w uzasadnieniu brak jest ważnych danych. 
 

Na salę obrad weszła Pani Bożena Stąpor. 
 

Burmistrz zaznaczył, że umowa z tym partnerem daje możliwość przygotowania wniosku na 
dofinansowanie i pozwoli Gminie sięgnąć po środki. Podkreślił, że to sprawdzony partner tak w Polsce, 
jak i w Kanadzie, a gminy, które podpisały z nimi umowy, mają daleko zaawansowane prace, jeśli chodzi 
o inwestycje.  

Na salę obrad weszła radna Anna Ludwa. 
 

Burmistrz zauważył, że firma przedstawiła Gminie warunki, które są realne, a uchwała da możliwość 
przystąpienia na zasadzie 51% udziałów Gmina, 49% Holding i to Gmina będzie decydowała o ważnych 
sprawach. Warunki, jakie zostaną przygotowane określą szczegółowo co i do kogo należy. Firma 
przystąpi do przygotowania dokumentacji, zrobią audyt. Gmina nie wchodzi aportem, lecz spółka 
dzierżawi grunty, które będą przeznaczone pod inwestycje. W tej chwili 6 działek spełnia warunki pod 
fotowoltaiki, bo tylko określone grunty mogą być wskazane do takich inwestycji. Firma bierze na siebie 
całość inwestycji z profesjonalnym nadzorem, dokumentacją i oddaje juz „pod klucz”. Burmistrz 
zaznaczył, że konieczne będzie wystąpienie w najbliższym czasie do odbiorcy energetycznego, który 
będzie zobligowany do odkupienia od Gminy energii. To TAURON i PKP. Potem trzeba będzie wejść na 
giełdę, gdzie ustalone będą ceny. Będzie można wykorzystać energię na potrzeby Gminy, a nadwyżkę 
sprzedać. Musi to być jednak minimum 2 megawaty, które dadzą gwarancję przystąpienia do spółki. Ta 
uchwała jest identyczna, jak innych gmin. Zgadzam się z tym, że wszystkie warunki powinny być 
negocjowane przy podpisywaniu umowy. Natomiast teraz jest to tylko przystąpienie do spółki.               
Działki, które spełniają warunki to: 

1. 8 h przy ul. 1 Maja, 
2. 2,30 h w Wójcicach, 
3. 2,5 h  po byłym wysypisku śmieci w kierunku na Frydrychów, 
4. 4,5 h za ul. Lipową, w kierunku Frydrychowa, 
5. 11 h przy ul. Warszawskiej, 
6. w rejonie ul. Grodkowskiej. 

Tam będzie można budować solary. Rachunek jest prosty i będzie można szybko uruchomić produkcję. 
Radny Warchał zapytał o wiatraki, jako alternatywę do solarów. 
Burmistrz odpowiedział, że wiatraki zostały wykreślone z uwagi na szlaki przelotów orła bielika. 
Wracając do tematu solarów Burmistrz dodał, że w chwili obecnej za wcześnie jest mówić o umowie 
spółki. Najbardziej pod względem technicznym jest przygotowany zespół, który uczestniczył                    
w spotkaniach. Burmistrz jeszcze raz podkreślił, że Gmina nie wchodzi z żadnym majątkiem, a tylko 
dzierżawi grunty. Koszty przygotowania dokumentacji firma bierze na siebie, a to kilkadziesiąt tysięcy 
złotych na każdą działkę.  
Radny Napora zauważył, że uchwały, jakie zamieszczają inne gminy na BIP, są o wiele bogatsze. 
Podkreślił, że Rada powinna nakierować i ubogacić uchwałę o informacje, o których wspomniał. 
Zauważył, że inne gminy mają udziałowca głównego, jakim jest Solar S.A. - a my Holding. Dodał,              
że chodzi mu o to, żeby Wojewoda nie zakwestionował uchwały, ponieważ jest uboga w treści.  
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Burmistrz odnosząc się do wypowiedzi radnego dodał, że można rozszerzyć zapis, ale były rozmowy        
z przedstawicielami Polski Solar Holding we Wrocławiu i jest to jeszcze Solar S.A, więc jest to spółka. 
Poinformował, że umowę spółki będziemy rejestrować w KRS.  
Radny Napora zwrócił uwagę, że zapisów takich nie ma w treści uchwały.  
Przewodniczący Zaczyk zauważył, że nie koniecznie musimy wzorować się na innych gminach. Gmina 
ma swojego Radcę, który zaopiniował projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi do przedstawionego projektu uchwały.                  
Nie zgłoszono. Wobec powyższego poprosił Przewodniczących Komisji  o przeprowadzenie głosowania 
w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 
Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa               
i Problemów Wsi,  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie utworzenia spółki: Otmuchów 
PS Energetyka Odnawialna Sp. z o.o. z udziałem Gminy Otmuchów i spółki Polski Solar Holding Sp.       
z o.o. 
Głosów za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się  - 2  
 

7) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście 
Otmuchów; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie. Zapytał, czy są 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 
Radny Zięba zapytał, jakie będą koszty zmiany nazwy ulicy. 
Burmistrz odpowiedział, że nie będzie kosztów, oprócz nowej tablicy. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 
Przewodniczący stwierdził, że  projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w mieście Otmuchów, 
rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niego zmian i poprosił Przewodniczących 
Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 
Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa              
i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. 
Głosów za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się  - 0.  
 

Na salę obrad wszedł radny Ryszard Piórecki. 
 

8) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Otmuchów na 2016 rok. 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie oraz informację 
od Skarbnika Miasta o zmianie kwalifikacji  i zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały.  
Radny Napora zapytał, czy kwota została pomniejszona. 
Skarbnik odpowiedział, że zmianie uległ tylko tytuł zadania.  

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego projektu uchwały.                   
Nie zgłoszono. Przewodniczący stwierdził, ze w/w projekt uchwały rozpatrzony został przez Komisje 
Rady, które nie wniosły do niego zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie 
głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały.  
Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa              
i Problemów Wsi, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2016 rok. 
Głosów za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.  
 

9) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały w tej sprawie i zapytał, czy są 
jakieś uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 
Przewodniczący stwierdził, ze w/w projekt uchwały rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 
wniosły do niego zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie 
zaopiniowania tego projektu uchwały.  
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Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury        
i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej  i Komisja Rolnictwa              
i Problemów Wsi, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej; 
Głosów za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się  - 0.  
 
Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska  

 
1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu  
 i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej - ........................................... 
                                                                                                                 Sylwester Łucki 
 
2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej 
oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej -             ........................................... 
                                                                                                                 Brząkała Dorota 
 
3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi- 
                                                                                                           .........................................  
                                                                                                               Pacławski Aleksander 
 
 
4.    Przewodniczący Rady Miejskiej -                                                  ........................................ 
                                                                                                                 Stanisław Zaczyk 
 
 


